
 

 

 

Zápis z 5. zasedání Osadního výboru Spy 

konaného dne 19. 2. 2024 v knihovně ve Spech  
 

PŘÍTOMNI: Mgr. Ilona Hovorková, Miroslav Alt, Ing. Ivo Dvořák CSc., Ing. Ladislav Horčička, Jitka  

Holčíková, Ing. Jiří Pohl, Jiří Šmída, Jana Švecová, Bohumila Uhlířová 

Ing. Ladislav Horčička – on line 

HOSTÉ: --   

PROGRAM 

1. Seznámení s programem 

2. Plán oprav v letošním roce 2024 

3. Spolupráce s Technickými službami 

4. Projednávání žádosti p. XXX o pronájem části pozemku ve Spech 

5. Různé 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 

1. Přivítání všech členů, seznámení s programem jednání. On line připojen p.Ladislav 
Horčička ( z důvodu nemoci). 

2.  Plán oprav a investic v letošním roce 2024 

Letos je v plánu  a ) vyspravit cestu v ulici Tumlířova 

                           b) realizace chodníku u hřbitova 

                           c) celková oprava elektroinstalace v kapličce ve Spech 

                           d) opláštění venkovní terasy 

                           e) výměna vchodových dveří u knihovny 

                           f) výměna vnitřních dveří u knihovny 

                           g) oprava a nátěr včetně oplocení ( u knihovny) 

 

 3.    Spolupráce s Technickými službami 

        OV není spokojen se spoluprací s Technickými službami. Komunikace vázne, na zaslané   

        maily nejsou zpětné reakce.  

a) v Uličce (při vstupu z ul. Na Drahách je po zimní údržbě narušený pochozí terén – 
navrhujeme dát povrch do původního stavu) 

b) požadovali jsme v Uličce ořezat ořešák ( nebezpečí padání větví na procházející) 

c) V ulici Vl. Moravce v období, kdy častěji prší, dochází vzhledem ke zřejmě ucpaným 
kanálům k vymílání silnice. 

d) v loňském roce jsme nebyli spokojeni s brigádníkem, který pouze a nedostatečně sekal 
travní porost veřejných prostor – byl zaslán návrh s kontaktem na jiného brigádníka, který 
by se staral o celkovou údržbu veřejných prostranství ve Spech – vedoucí TS jej zamítl 



 

 

s konstatováním, že byl v předchozím roce s brigádníkem spokojený. OV s tím 
nesouhlasí. 

Usnesení: OV žádá o nápravu přístupu a spolupráce s TS  ( Pro: 9; Proti 0) 

 

4. Projednávání žádosti p. XXX o pronájem části pozemku ve Spech 

OV byl opětovně požádán referentkou Oddělení majetkoprávního OMM p. Bc. Ditou 

Kroupovou o vyjádření k žádosti o pronájem pozemku ve Spech p XXX. Byl seznámen 

s kauzou od jejího počátku. 

OV doporučuje, vzhledem k neutěšeným sousedským vztahům a zároveň k prevenci 

předejití souvisejících vzniklých problémů, odstranit dosud vzniklá sezení ( 4) a vytvořit 

jedno společné sezení k používání pro všechny obyvatele domu čp.33 – a to pouze 

v případě souhlasu všech obyvatel domu. Zároveň apeluje na odstranění nepojízdných 

vozidel před domem. 

Usnesení: OV doporučuje ponechat stávající stav – jen zeleň a výpůjčku bez bazénu,  

jedno společné sezení v případě souhlasu všech obyvatel domu čp.33 a odstranění 

nepojízdných vozidel před domem ( Pro: 9; Proti:0) 

 

5.  Různé 

a) Zhodnocení proběhlé, opět úspěšné akce Masopust ve Spech. 

b) Ve Spech v ulicích Kosařova a Chlístovská jsou, ve spojení s objízdnou trasou po 

autonehodě na mostku mezi Spami a Běstvinami z konce minulého roku, poničené 

silnice  

Usnesení: OV žádá o vyspravení silnic v ulicích Kosařova a Chlístovská 

( Pro:9; Proti:0) 

c) Na pozemcích Města dochází ve Spech k vytváření hromad nepořádku . 

Jak se tyto situace dají řešit? V čí je to kompetencí? 

d) Několik, po sobě následujících let, upozorňuje OV na rozbité okraje chodníků, taktéž 

opravy některých cest (zejména Dvojitá- viz přiložené foto…) Bohužel po celou dobu 

nedocházelo k opravám či výspravám.   

e) Upozornění o stávajícím stavu ulice Vojnarovy  (u YYY): jsou zde umístěny betonové 

zábrany, které omezují právo jízdy širším vozidlům , zužují obecní cestu,  po nichž by 

měl být umožněn projezd hasičům, místní zemědělské technice, majitelům na ostatní 

přilehlé pozemky a ke svým nemovitostem, ke kterým je možno se dostat pouze touto 

ulicí. 

OV by zajímaly odpovědi na otázky související s vytvořením cesty a žádá o prověření 

stavu věci:  - zda bylo žádáno o povolení vytvoření cesty ( ač na vlastním soukromém 

pozemku) a vhodném použití ornice ( na cestě je navezen podivný materiál)  

Usnesení: OV žádá o prověření povolení vytvoření cesty a vhodnosti použitého 

materiálu (Pro:9; Proti :0) 

 

POUŽITÉ ZKRATKY 

OV – osadní výbor, TS – technické služby, OMM – oddělení majetku města 

ZAPSALA 
Mgr. Ilona Hovorková                                                      V Novém Městě nad Metují, dne 4.3.2024 


